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Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 

 
ZÁPIS č. 4/2022 

z jednání Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun 
konaného dne 12. 12. 2022 od 14.00 hodin, kancelář DMO Berounsko 

 

 
ÚČAST 

Členové komise: Radek Dolejš (předseda), dr. Viktor Korček (místopředseda), Ing. Vojtěch 
Matějček, Mgr. Antonín Marx, Kateřina Hájková 
  
Tajemnice: Eliška Hochsteigerová – odbor školství a volnočasových aktivit MěÚ Beroun 
 
Hosté: Mgr. Dušan Tomčo – místostarosta města Beroun, Mgr. Květuše Slavíková – vedoucí 
odboru školství a volnočasových aktivit MěÚ Beroun 
 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ 

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu 
2. Schválení programu jednání 
3. Kontrola plnění usnesení 
4. Volba místopředsedy 
5. Informace o rozhlednách 
6. Využití Pražské brány 
7. Různé 
8. Závěr 
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JEDNÁNÍ 
 

K bodu 1 a 2 – Zahájení a schválení programu jednání  

 
Jednání komise zahájil a dále řídil předseda komise Radek Dolejš. Předseda jmenoval 
zapisovatelkou Elišku Hochsteigerovou a ověřovatelem dr. Viktora Korčeka. Konstatoval, že 
v čase zahájení jednání komise bylo přítomno 5 členů a komise je tak usnášeníschopná.  
 
Předseda sdělil, že program jednání byl dán na pozvánce.  Vznesl dotaz, zda má někdo návrh 
na změnu, nikdo nevystoupil.  
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun schvaluje program jednání 
v předložené podobě, viz pozvánka.  
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 3 – Kontrola usnesení  

 
Eliška Hochsteigerová informoval přítomné o usnesení rady města č. 315/99/RM/2022 
(z 20. 7. 2022), kterým rada vzala na vědomí zápis č. 3 z jednání komise (z 23. 6. 2022).  
 
Dále sdělila, že adresa veřejných toalet byla v katastru nemovitostí opravena (chybné 
uvedení názvu ulice), což se projevilo v Google Maps a Mapy.cz. 
 
Předseda informoval o proběhlých komentovaných procházkách ve spolupráci s Muzeem 
Českého krasu, které měly velký ohlas. Navrhnul do budoucna zvážit zpestření o kostýmy. 
Mgr. Dušan Tomčo reagoval, že je zde možnost spolupráce s agenturou Alotrium, která 
pořádá historické programy (šerm, kejklíři atp.) Mgr. Dušan Tomčo uvedl, že je určitě žádoucí 
procházky, které muzeum realizuje, marketingově podporovat ze strany města a destinační 
agentury. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí plnění usnesení. 
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 4 – Volba místopředsedy 

 
Předseda Radek Dolejš informoval, že je potřeba zvolit místopředsedu komise a navrhnul 
dr. Viktora Korčeka, který s nominací souhlasil. Nikdo jiný nebyl navržen na funkci 
místopředsedy. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun volí dr. Viktora Korčeka do funkce 
místopředsedy Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun.  
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
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K bodu 5 – Informace o rozhlednách 

    
Předseda Radek Dolejš požádal místostarostu Mgr. Dušana Tomča, aby podal krátkou 
informaci o obou městských rozhlednách. 
 
Mgr. Dušan Tomčo sdělil, že rozhledna Děd je v havarijním stavu, proto je uzavřena. 
V návrhu rozpočtu na rok 2023 se počítá s částkou na posouzení jejího technického stavu, 
podle kterého se následně zvolí vhodný způsob opravy. Vyvrátil, že by se měla rozhledna 
navyšovat, podotknul, že to byl pouze návrh v rámci diskuze k funkci rozhledny. 
 
Radek Dolejš upozornil, že se jedná o první rozhlednu, kterou postavil Klub českých turistů 
a v příštím roce oslaví 130 let. Mgr. Dušan Tomčo také upozornil, že je u obou rozhleden 
instalována turistická mapa pro usnadnění orientace. U rozhledny Děd je také nově cedule 
k udržování pořádku. Radek Dolejš navrhnul více komunikovat, proč je nevhodné mít 
u rozhledny (a v přírodě) odpadkové koše (problematika roznášení odpadků zvěří). 
 
Dr. Viktor Korček k rozhledně na Dědu navrhnul řešit absenci výhledu (vzrostlé stromy) 
„rozhlednovým teleskopem“. Radek Dolejš navrhnul panoramatickými panely. Dr. Viktor 
Korček navrhnul, že by mohly zahrnovat QR kódy, které by odkazovaly na videa (z dronu) 
z okolí rozhledny v různých ročních obdobích. Přítomným se návrh líbil. 
 
Mgr. Dušan Tomčo dále sdělil, že u rozhledny na Městské hoře se také blíží čas, kdy bude 
nutno řešit její opravu. Informoval, že v rámci porady vedení a rady se řešila možná úprava 
vstupného – zaokrouhlení. Eliška Hochsteigerová informovala přítomné, že aktuálně 
je základní vstupné 12 Kč a snížené 6 Kč. 
 
Mgr. Květuše Slavíková doplnila, že úprava vstupného by také měla souviset se zkvalitněním 
zázemí rozhledny. Eliška Hochsteigerová řekla, že by se nabízelo využít volného prostoru při 
vstupu pro prezentaci informací o rozhledně. Dále by za zvážení stál doplňkový prodej 
v pokladně rozhledny např. turistických vizitek a pohlednic. Přítomní souhlasili. 
 
Mgr. Antonín Marx se dotázal, kdo má rozhlednu v provozu. Mgr. Dušan Tomčo informoval, 
že společnost AVE. Mezi přítomnými následně proběhla diskuze k návštěvnosti rozhledny 
na Městské hoře (statistiky byly přítomným zaslány před jednáním). 
 
Dr. Viktor Korček navrhnul zřídit kasičku na příspěvky na opravu rozhleden. Eliška 
Hochsteigerová informovala, že by se muselo jednat o veřejnou sbírku stejně jako v případě 
medvědů. Veřejná sbírka se řídí legislativními pravidly. Přítomným se návrh veřejné sbírky 
na opravu rozhleden líbil. 
 
K tématu výhledů zahájil diskuzi Mgr. Dušan Tomčo, navrhnul zabývat se místem nad 
kapličkou a jeho případným ozvláštněním. Předseda Radek Dolejš navrhnul fotogenický 
prvek, který by zároveň sloužil jako lavička. Mgr. Antonín Marx upozornil, že by v tomto 
místě mohlo být ochranné pásmo vysílače. 
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Usnesení:  
1. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun bere na vědomí informace 

o rozhlednách v majetku města a doporučuje Radě města Beroun zahájit opravu 
rozhledny Děd a zkvalitnit zázemí rozhledny na Městské hoře včetně úpravy výše 
vstupného.  

2. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun zvážit 
založení veřejné sbírky na opravu městských rozhleden. 

 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 

K bodu 6 – Využití Pražské brány 

 
Předseda informoval, že aktuálně probíhá oprava krovů Pražské brány. Dříve zde byla galerie, 
ale nyní jsou prostory prázdné. Mgr. Dušan Tomčo řekl, že by byl rád, kdyby obě městské 
brány byly zatraktivněny a více využívány turisty. U Pražské brány by se mělo hledat takové 
využití, které by oslovilo širokou veřejnost. 
 
Mgr. Květuše Slavíková informovala o pracovní schůzce se zástupci kulturních institucí 
v prostorách Pražské brány před zahájením rekonstrukce. Ze setkání vzešel námět 
na expozici zaměřenou na berounské pověsti a strašidla. Zároveň by bylo vhodné zajistit 
propojení obou městských bran (předávání návštěvníků mezi oběma objekty). Odbor školství 
a volnočasových aktivit k tomuto dojedná schůzku v Muzeu Českého krasu. Přítomní se 
shodli, že by na další jednání komise byla pozvána ředitelka muzea. 
 
Radek Dolejš k tématu řekl, že by v rámci případné expozice byl pro maximální využití 
technologií. Mgr. Dušan Tomčo odpověděl, že by nebránil ani klasické formě, resp. 
kombinaci (nedělat vše pouze digitalizované).  
 
Ing. Vojtěch Matějček se dotázal na množství pověstí o Berouně, přítomní jmenovali 
konkrétní – Klepáček, Ohnivý Beha, vypálení kláštera atd. Mgr. Květuše Slavíková 
informovala, že k tématu existuje kniha. Dr. Viktor Korček sdělil, že spisovatel Otomar 
Dvořák se tématem také zabývá. 
 
Dr. Viktor Korček navrhnul zvážit část prostorů věnovat filmům, které se v Berouně či na 
Berounsku natáčely. Dle jeho názoru je to populární téma, které zaujme širokou cílovou 
skupinu. Mgr. Dušan Tomčo obecně dodal, že by se s tématem dalo pracovat i v jiných 
sférách kulturního života, např. by se mohlo v kině realizovat promítání filmů natáčených 
v Berouně a na Berounsku. 
 
Usnesení:  

1. Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun zadat 
studii možného využití Pražské brány v návaznosti na Plzeňskou bránu. 

 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
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K bodu 7 – Různé 

 
Radek Dolejš sdělil, že přítomným byla zaslána chystaná turistická brožura o městě a dotázal 
se na připomínky. Dr. Viktor Korček navrhnul, aby všechny fotky obsahovaly popisky, které 
by byly zároveň výraznější. Dále navrhnul, aby zadní strana obálky byla větším písmem. 
Přítomní ocenili zpracování brožury, nikdo další neměl připomínky. 
 
Radek Dolejš informoval, že z pohledu cestovního ruchu se blíží významná akce – oslava 
narozenin medvědů. Navrhl, zda by se u této příležitosti nedala přesunout dřevěná socha 
nově zhotoveného medvěda (pro betlém) k medvědáriu. Přítomní diskutovali o návrhu 
a jeho proveditelnosti. Mgr. Květuše Slavíková informovala o námětu umístit sochu medvěda 
Vojty trvale k medvědárium.  
 
Přítomní dále diskutovali. Socha by musela být dobře upevněna a muselo by se počítat s tím, 
že by po ní mohly lézt děti. Ing. Vojtěch Matějček upozornil, že v Českém Krumlově 
podobného medvěda mají, v jeho obličeji je možné se vyfotit. Mgr. Dušan Tomčo podotkl, že 
by to byl určitě i zajímavý fotogenický prvek. 
 
Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun doporučuje Radě města Beroun 
zvážit umístění sochy medvěda Vojty k medvědáriu.  
 
Hlasování: pro 5 – proti 0 – zdržel se – 0 
 
 
Mezi přítomnými proběhla diskuze o Městské hoře – k chystanému tobogánu a k stánku 
s občerstvením, jehož standard služeb neodpovídá hojné návštěvnosti lokality. 
 
Na podnět Mgr. Dušana Tomča informovala Mgr. Květuše Slavíková o chystaných aktivitách 
k výročí 250 let od narození Josefa Jungmanna ve spolupráci s obcí Hudlice a městem Králův 
Dvůr. Radek Dolejš a dr. Viktor Korček diskutovali o možnostech přiblížení Josefa Jungmanna 
mladším generacím např. formou komiksu či spolupráce se známou osobností. 
 
Na podnět Radka Dolejše informoval Mgr. Antonín Marx o úpravě vstupného do aquaparku. 
Dále proběhla diskuze k veřejnému bruslení v roce 2023. 
 
V 15:00 se omluvil a jednání opustil Ing. Vojtěch Matějček. 
 
Kateřina Hájková se dotázala na dostupnost lokality Brdatka pro pěší. Mgr. Dušan Tomčo 
informoval, že v příštím roce by měla být realizována studie celé lokality, která by se 
mj. i tímto zabývala. 
 
Dále se Kateřina Hájková dotázala na rozšíření otevírací doby toalet i o nedělích, během 
sezóny. Mgr. Dušan Tomčo informoval, že aktuálně jsou toalety nad rámec otevírací doby 
v provozu vždy během akcí. Radek Dolejš konstatoval, že otevírací dobou by se komise měla 
dále zabývat. 
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K bodu 8 – Závěr  

 
Předseda Radek Dolejš informoval, že další setkání se uskuteční v pondělí 30. 1. od 14:00. 
Na závěr poděkoval předseda všem přítomným členům a hostům za účast a jednání ukončil. 
 
 
 
Zapsala Eliška Hochsteigerová: 
 
 
 

…………………………………………….. 

Ověřil dr. Viktor Korček:  
 
 
 

…………………………………………….. 

Předseda komise Radek Dolejš: …………………………………………….. 
 


